
Referat af generalforsamling i Mandøforeningen
Dato: Fredag d. 15. juli kl 19.00
Tilstede fra bestyrelsen: Ivan Lauridsen, Tommy Hjorth Petermann, Ellen Christensen,
Frederik Hjorth Christensen, Finn Nielsen, Jette Thomsen og Mette Hjorth Høggaard.

1 Valg af ordstyrer, referent og
to stemmetællere

Willi Weber blev valgt som dirigent.
Referent: Mette Hjorth Høggaard
Stemmetællere: Ove Hjorth Nielsen og Lars
Andersen

2 Formandens beretning v.
Ellen Christensen
-nyt fra Møllen (Ivan
Lauridsen)
-nyt fra hjemstavnshuset
(Ivan Lauridsen)

Formanden bad os minde de medlemmer, som vi
har mistet det forgangne år. Vi afholdt derfor et
minuts stilhed.

Formanden læste et stykke op fra Mandøposten,
hvor det blev fortalt, at vi i år holder
generalforsamling for 90. gang.
Formanden lavede derefter sin beretning.

Møllen: Der opfordres til, at man melder sig til at
hjælpe til i Møllen. Vi mangler hjælpere, så vi igen
kan få gang Møllen, male korn og få gang i
møllekurserne.

Hjemstavnshuset: Byggeansøgningerne er
indsendt til Esbjerg Kommune, og processen kan
nu gå i gang. I løbet af efteråret bliver den
bagerste lade og toiletterne revet ned. Gulvet bliver
hugget op, og vægge rives ned. Der er lavet
fagenterprise på de forskellige delelementer.
Der bliver lidt frivilligt arbejde når vi kommer
tættere på målet.
Nationalpark Vadehavet har givet 400.000
LAG har bevilliget fondsmidler på 418.000

Der er brug for 1.600.000 mio i alt,
Vi mangler stadig svar fra enkelte fonde.

Det er hensigten, at vi skal låne pengene fra
Mandøforeningens driftskonto, så vi kan komme i
gang så snart byggetilladelsen er klar.

I uge 29. og 30 rydder vi op på Midtvej 7. Vi starter
tirsdag i uge 29 kl 9.00.

Der bliver spurgt ind til stuehuset, og Ivan
Lauridsen redegjorde for en overordnet
tidsplan.Det er Esbjerg Kommune der skal
renovere denne bygning.

Hele beretningen blev godkendt af
generalforsamlingen.



3 Fremlæggelse af regnskab

-regnskab, skønnet budget
og udvikling for de
kommende tre år for
Hjemstavnshuset

-regnskab, skønnet budget
og udvikling for de
kommende tre år for Møllen

Regnskab med bemærkninger blev gennemgået af
kasserer Jette Thomsen.

Ivan Lauridsen gennemgik regnskabet for Midtvej 7

Ivan Lauridsen gennemgik regnskabet for Møllen

Der blev spurgt om regnskabet fremover kunne
komme ud sammen med indkaldelsen. Det blev
taget til efterretning.

Regnskabet blev derefter godkendt af
generalforsamlingen uden kommentarer

4 Bestyrelsens forslag Bestyrelsen havde ingen forslag.

5 Behandling af indkomne
forslag

Der var indkommet et forslag fra Peter Flûgge,
som havde følgende ordlyd:

1. Medlemmer har kun stemmeret, hvis de har
været medlem af Mandøforeningen i mindst
seks måneder forud for en
generalforsamling.

2. Et bestyrelsesmedlem kan kun vælges, hvis
han/hun har været medlem af foreningen i
mindst seks måneder forinden.

De to forslag til vedtægtsændringer blev godkendt.
Forslagene skal godkendes igen senest til
generalforsamling i 2024

6 Fastsættelse af kontingent for
2023. Bestyrelsen foreslår, at
kontingentet bliver ændret fra
et husstandsmedlemsskab til
et personligt medlemskab.

Der var på generalforsamlingen en diskussion
blandt medlemmerne omkring, hvordan de 14-18
årige står i forhold til kontingent. I lyset af det
indkomne forslag, vil det betyde en karensperiode
på seks måneder ved det fyldte 18. år. Der blev
stillet forslag om, at der bliver oprettet et
ungekontingent, så de unge ikke mister deres
rettigheder ved generalforsamlingen de første seks
måneder.
Der blev efterfølgende fra generalforsamlingen
stillet et forslag om, at bestyrelsen udarbejder et
samlet udkast, som tager højde for det indkomne
forslag (se punkt 5) og har det med på næste års
generalforsamling.
Bestyrelsen trak sit forslag om ændring af
kontingent tilbage.
Bestyrelsen fremsætter et nyt forslag om
kontingentændring til næste års generalforsamling.

7 Valg af
bestyrelsesmedlemmer: På
valg er
-Ellen Christensen
-Finn Nielsen

Kandidater til valget blev:

Carina Saatterup
Mikkel Vesti Weber Øtoft
Ellen Christensen
Mette Hjorth Høggaard



-Mette Hjorth Høggaard
-Ivan Lauridsen Flg. kandidater blev valgt som ordinære

medlemmer af den nye bestyrelse:

Carina Saatterup
Mikkel Vesti Weber Øtoft
Ellen Christensen
Mette Hjorth Høggaard

8 Valg af suppleant: Kandidater til valget blev:

Marie Hjorth Nielsen
Jess Saatterup

Flg kandidater blev valgt som suppleanter til den
nye bestyrelse:

Marie Hjorth Nielsen
Jess Saatterup

9 Valg af revisor: På valg er
Willi Weber

Willi Weber blev genvalgt som revisor uden
modkandidater.

10 Valg af revisorsuppleant: På
valg er Claus Christensen

Claus Christensen blev genvalgt som
revisorsuppleant uden modkandidater.

11 Eventuelt: Der blev spurgt ind til, hvor mange
ikke-medlemmer der er tilmeldt årets Mandøfest?
Bestyrelsen svarede, at der er 34, der ikke er
medlemmer, herunder seks unge under 18 år. Der
blev stillet forslag om, at det fremover er
medlemmer, der har førsteret til at købe billetter.
Bestyrelsen overvejer forslaget.

Birgit Jacobsen fortalte om, at fuglesamlingen er
ved at blive efterset og konserveret.

Referatet er godkendt af dirigenten:

_________________________________
Willi Weber


